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Zprávy z obce 

 
Vážení spoluobčané, 
     v dnešním vydání Luženského hlasatele bych vás chtěla seznámit se závěry  zasedání zastupitelstva a  rady obce, 
které se konaly od mého posledního příspěvku: 
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Zastupitelstvo obce: 
 
Muselo být svoláno již po měsíci vzhledem k tomu, že se na akcích, které máme v současné době rozdělané a o kterých 
jste již byli v minulých příspěvcích informováni, objevily nenadálé potíže, které bylo nutné rychle řešit.  
  

 Při akci rekonstrukce chodníků v ul. Nová na levé straně vozovky, při odkrytí stávající dlažby se ukázalo, že celá 
dešťová kanalizace na této straně je v havarijním stavu a není možné zde pokračovat na rekonstrukci chodníků. 
Museli jsme rychle reagovat, protože se nejednalo o malou úpravu, oslovit podle směrnice o zadávání veřejných 
zakázek alespoň 3 firmy a vyhlásit vítěze, kterým se stala firma STRABAG, s nejnižší nabídkou za zhotovení 
díla, s cenou 2 213 060,56 Kč včetně DPH. V současné době je již dešťová kanalizace v celé délce Nové ulice 
hotova a začíná se opět s původním projektem –„ Rekonstrukce chodníků, veřejného osvětlení a vybudováním 
stání“ na levé straně ulice. Nejprve se zdálo, že je téměř nemožné dodržet všechny požadavky stavebního 
povolení, protože  v případě, že bychom vše nestihli do 31.10.201,7 museli bychom stavbu přerušit a pokračovat 
až od 1.4.2018, což se pro nás stalo opravdu noční můrou. Dnes již víme, že akce bude prodloužena pouze o 1 
měsíc a měla by být skončena k 30.9.2017. 

 Další akcí o které jste již byli informováni měla být pokládka nového lina v učebně č.7 v přízemí ZŠ.(rohová, 
jediná nepodsklepená místnost ve škole) Jedná se o třídu, ve které bude umístěna od nového školního roku 
1.třída. Po odkrytí stávajícího lina bylo zhotovitelem – firmou Jana Prusíková, Kozojedy u Kralovic zjištěno, že 
podlaha je vlhká a tudíž není možné lino natáhnout. Po obhlídce stavebním odborníkem a po sondáži do betonu, 
při které byly za dřevěným obložením odhaleny nejen špatné podlahy, ale i stěny, bylo doporučeno provést 
sanaci nejen podlahy, ale i stěn. Bylo nutné rychle jednat. Oslovili jsme 3 firmy – 2 z těchto oslovených nabídku 
vzhledem k vytíženosti odmítly a nabídku podala firma DROPS GROUP, a.s. Jesenice za cenu 467 687,- Kč 
včetně DPH. Zastupitelstvem byla tato firma potvrzena jako vítěz s rozhodnutím o uzavření smlouvy o dílo. Naši 
prvňáčci sice nenastoupí 4.9. do své třídy a budou se učit v náhradních prostorách,  ale pevně doufáme, že se 
tak stane o měsíc později. 

 V termínu bude provedena akce „ZŠ Lužná – rekonstrukce WC-II“, která se podle mého názoru velice zdařila a 
naši žáci budou moci od nástupu do školy 4.9. používat nová WC v obou patrech základní školy. Celá akce je 
hrazena, stejně tak jako 2 předešlé, o kterých se ve svém příspěvku zmiňuji, z rozpočtu obce a vyjde i se 
zápočtem schválených více a méně prací celkem na 2 287 696,- Kč včetně DPH. Poslední akcí, která byla 
během prázdnin realizována, byla pokládka parketů v další třídě. Myslím si, že naše škola v posledních letech 
prošla velkými rekonstrukcemi a že se za ní skutečně nemusíme stydět. I když je jí dnes již sto dva let, může se 
plně rovnat se svým vybavením školám nově postaveným. 

 Dále schválilo podání dotace na zhotovení izolační zeleně v lokalitě „U Vodojemu“, z Operačního programu min. 
životního prostředí pod názvem „Ochranná zeleň lokality U Vodojemu“ se závazkem spolufinancování akce nad 
rámec uznatelných nákladů. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 5. 
 Schválilo podání dotace na akci „ZŠ Lužná – rekonstrukce tělocvičny“ z MMR – podprogramu Podpora obnovy a 

rozvoje venkova, v požadované výši 542 026,- Kč z celkových nákladů akce 774 327,- Kč, se závazkem 
spolufinancování akce nad rámec uznatelných nákladů. Rekonstruovat by se měla podlaha tělocvičny, která je již 
ve špatném stavu. 

 
Rada obce: 
 

 Schválila zastavení podané nabídky s dodavatelem na pokládku lina v ZŠ – firmou Jana Prusíková, Kozojedy  
 Schválila vyvěšení záměru na propachtování pozemku p.č. 2092/8 o výměře 257 m2 pro zemědělskou činnost 

(rostlinnou) v lokalitě Čistý rybník. 
 Schválila poskytnutí dotací z rozpočtu obce spolkům Barbora v částce 5000,- Kč, Automotoklub v částce 5000,- 

Kč a SRPŠ též v částce 5000,- Kč na jejich činnost, podle jednotlivých žádostí. 
 Schválila zadání prací na polohopisném a výškopisném zaměření komunikací v ul. Havlíčkova a Panina 

zahrádka v částce 33 000,- Kč bez DPH, dále na chodníky v ul. Čsl. armády a Tyršova a autobusovou zastávku 
v ul. Tyršova v částce 33 000,- Kč bez DPH a stezky spojující ul. Kpt. Jaroše a nádraží (současná pěšinka) za 
22 000,- Kč bez DPH, firmou PROGEKA v.o.s. Rakovník. 

 Schválila uzavření pachtovní smlouvy na pozemky p.č. 2429/2 o výměře 8100 m2 a p.č. 2429/4 o výměře 8066 
m2 v majetku obce, s panem Rudolfem Pochmanem, podle vyvěšeného záměru. 

 Schválila uzavření darovací smlouvy mezi ZŠ a organizací Řízení letového provozu, na 10 počítačových souprav. 
 

Závěrem bych se chtěla zmínit o autobusové zastávce na Masarykově nám. Tato zastávka byla v poslední době již 2x 
poničena neznámými vandaly tak, že jsme museli nechat vyměnit skla. Není to levná záležitost. Po druhém poničení jsme 
oslovili pana Petra Fraňka, zda by nemohl vyrobit dřevěné opěrky na tato skla, aby se alespoň trochu ochránily. Pan 
Franěk toto obložení nejen ochotně vyrobil ale i zainvestoval veškerý materiál. Vše věnoval obci jako sponzorský dar. Za 
všechny občany Vám pane Petře Fraňku moc děkujeme a doufám, že si tyto řádky přečte i ten, kdo zastávku  poničil a 
bude se hodně stydět!!! 

 

                                                                   Jaroslava Egertová, místostarostka   
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Luženské posvícení 2017 
 

 

Sobota 16. září 
 

8 – 17 hod. 
Okresní výstava drobného zvířectva ZO ČSCH Lužná 

areál ZO ČSCH Lužná 
 

Neděle 17. září 
 

9 – 16 hod. 
Okresní výstava drobného zvířectva ZO ČSCH Lužná 

areál ZO ČSCH Lužná 
14 hod. 

Slavnostní shromáždění k 90. výročí založení ZO ČSCH Lužná, spojené s předáním čestných cen 
okresní výstavy 

areál ZO ČSCH Lužná 
16 hod. 

Fotbalové utkání starých pánů 
hřiště TJ Sparta Lužná z.s. 

20 hod. 
Posvícenská zábava 

sál OB Lužná, hraje Ideal Band 
Vstupné 100,-- Kč 

 

Pondělí 18. září 
 

9.30 hod. 
Průvod k pomníku padlých 

vychází od hostince U Konopásků 
10 hod. 

Dopolední zábava 
sál OB Lužná – hraje Veselá pětka 

14 hod. 
Odpolední zábava 

sál OB Lužná – hraje Veselá pětka 
Vstupné 20,-- Kč 

17 hod. 
Tradiční slunečnicový průvod 

vychází ze sálu OB Lužná 
20 hod. 

Večerní taneční zábava 
sál OB Lužná, hraje Šlapeton 

Vstupné 50,-- Kč 
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Vážení spoluobčané,  

 

    V letošním roce oslaví náš spolek  „Český svaz chovatelů Lužná“ 90.výročí založení. Jsme 

jedním z nejstarších spolků, který aktivně pracuje v Lužné. Dovolte mi, abych vás v krátkosti 

seznámil s naší historií. 

 

     Psalo se datum 13.11.1927 a v Lužné vznikl přípravný výbor pro „Spolek pro chov 

čistokrevného drobného zvířectva pro Lužnou a okolí“. Tomuto datu a rozhodnutí 

založení vlastního spolku předcházelo založení spolku v Lašovicích v r. 1923, kde bylo 

členy 25 chovatelů z Lužné. Pro neshody ve spolku, kde byli Luženští označeni jako 

příživníci, též značná vzdálenost mezi vesnicemi, zvítězilo rozhodnutí založit vlastní 

spolek v Lužné. 

 

     Prvním předsedou byl zvolen František Tůma, jednatelem Štěpán Růžička. Celkem  

pracovalo 9 luženských chovatelů ve výboru spolku. První členská schůze se konala 11.12.1927 

v hostinci „U Kovářů“. Bylo celkem přihlášeno 26 členů. Členský příspěvek v této době byl 5,- Kč. 

Spolek se rychle rozrůstal, k 7.1.1928 již měl 53 členů a k 3.1.1929 dokonce 108 členů. 

Chovatelé králíků v té době chovali – Činčily, Havany, Belgické obry, České strakáče, Kastorexy 

a Tříslové černé. Chovatelé drůbeže – Hamburčanky, Perličky, Červené minorky, Plymutky žíhané, 

Rhodeislandky. Toto vše je možné vyčíst z přídělů členům spolku. Ve starých zápiscích mě zaujala evidence přídělů 

jednotlivým členům spolku, kdy např. 12.2.1928 se přihlásilo 30 členů a obdrželi 7 králíků, 1 kozu, 10 slepic+15 vajec, 4 

krůty, 2 páry holubů, 6 hus. Ze začátku spolku byly pořádány bály, výlety,  přednášky o jednotlivých chovech, pořádána 

divadelní představení. O samostatné výstavě výpěstků je 1. zápis z 30. srpna 1929, která se konala o luženské pouti. 

 

     Ve své historii měl spolek nejvíce členů 13. února 1944 – celkem 130. Zaregistrováno bylo 632 králíků. 

 

     Po 2. světové válce v roce 1946 se vytváří „Jednota chovatelů drobného hospodářského zvířectva“, která se stává 

součástí „Jednotného svazu českých zemědělců“. V roce 1957 se sjednocuje v „Československý svaz chovatelů drobného 

zvířectva“ a  v r. 1993 po rozdělení Československa vzniká jen „Český svaz chovatelů drobného zvířectva“.  

 

     V současné době má náš spolek 13 aktivních členů, 5 čestných členů a dva mladé chovatele – Tomáše HORNOFA a  

Ondru STRNADA. Právě Ondra již představuje 4. generaci aktivně pracujícího rodu Strnadů. Současným předsedou 

organizace je Josef FIŠER. V loňském roce jsme do výpůjčky od obce převzali nový krásný dům, který se stal naším 

zázemím a se stávajícími výstavními plochami byl vytvořen areál, který nám závidí chovatelé ze širokého okolí. Jenom je 

škoda, že zájem o chovatelství drobného zvířectva v současné době upadá, a tak se tenčí i členská základna. Proto vás 

vyzývám, kdo by měl zájem rozšířit naše řady, bude mezi námi srdečně vítán. K oslavě výročí 90 let založení spolku 

pořádáme v našem areálu Okresní výstavu králíků, drůbeže a holubů ve dnech 16. a 17.září 2017, na kterou vás všechny 

co nejsrdečněji zvu.      

 

 

Adolf EGERT 

jednatel ZO ČSCH Lužná 
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Zvoní 
září 2017 

 

 
Školní rok 2017/18  

 
Školní rok 2017/18 zahájíme v pondělí 4.září v 8.00 hodin na nádvoří školy. Žáky I.třídy nám představí třídní učitelka 
L.Hlavsová. Představíme také žáky, kteří k nám přecházejí z jiných škol, a nové zaměstnance školy. 
Přítomní budou seznámeni s hlavními pracemi, které se podařilo v průběhu prázdnin realizovat a s hlavními úkoly, které 
máme před sebou. Po skončení slavnostního shromáždění bude vyučování přibližně v 8.45 hodin ukončeno. Prvňáčkové 
se zdrží ve škole o chvilku déle. Ve svých aktovkách si odnesou první učebnice a malý dáreček na uvítanou ve škole. 
Více informací přineseme v příštím čísle Luženského hlasatele. 
  
  
 

I. třída 

 
Již při zápisu v dubnu bylo jasné, že letošní I.ročník bude hodně početný. 28 dětí! Děti nebyly ve škole poprvé. Již 
v květnu a v červnu se zúčastnily „Školičky nanečisto.“ Třídní učitelka Mgr. Lucie Hlavsová si v tomto školním roce zažije 
svoji kantorskou premiéru v I.třídě s nimi. 
Kmenová třída - učebna č.7 -  je v současné době rekonstruována. Předpokládáme, že se do své třídy žáci „nastěhují“ 
koncem října.  
Na pomyslném startu jim všem přejeme, aby školní cesta trvající devět let byla pro ně jen příjemná a plná nevšedních  
zážitků. 
 

 
Práce o prázdninách 

 
Ve škole neustaly ani na chvilku stavební a úklidové práce. Již koncem června začaly práce na rekonstrukci sociálního 
zařízení ve škole. Po dvou měsících má WC nyní novou, moderní podobu. Práce pokračovaly podle plánu, přestože se 
v průběhu prací vyskytly problémy, se kterými se předem nedalo počítat. Řešily se ihned a výsledek je - nádherný.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Současně došlo na výměnu parketové podlahy v učebně č.19 v 1.patře. Mezi původními parketami se objevily velké 
spáry, podlaha se na některých místech prohýbala a byla z hlediska bezpečného provozu nevyhovující. Práci provedla 
firma pana Pelikána, která odvedla vynikající práci již vloni v učebně č.13. 
Pan školník J.Sláma zbrousil parketovou podlahu v učebně č.20. Podlaha byla nalakována a vypadá dnes jako nová. 
Došlo i na výměnu stupínku, kde jsou prováděny demonstrační pokusy v hodinách fyziky a chemie. 
 
Do učebny č. 5 bylo pořízeno nové osvětlení odpovídající hygienickým normám (firma Varyš), vymalována byla učebna 
výtvarné výchovy, třída využívaná k zájmovým činnostem na přístavbě, v mateřské škole šatny, jídelna, chodby a jedna 
třída ( firma Bláha).  
 
Největším „nemilým překvapením“ byl stav podlahy v učebně č.7, ve které v současné době ještě práce probíhají. 
Původně jsme zde chtěli pouze položit nové linoleum, aby se prvňáčci nevzdělávali ve třídě se starým potrhaným linem 
v khaki barvě, která navíc ani neladila se školním nábytkem.  
Pod strženým linoleem byla zjištěna nadměrná vlhkost, naprosto nevyhovující stav. Nezbývalo nic jiného, než přesunout 
celou havarijní situaci na zřizovatele školy. Zastupitelé se postavili ke zjištěné skutečnosti čelem a i přesto, že letos obec, 
zřizovatel školy,  financovala rekonstrukci WC a výměnu parketové podlahy v učebně č.19, rozhodli se pro důkladnou 
sanaci podlahy, stěn a v podstatě celkovou rekonstrukci  učebny č.7 tak, aby se nejen letošní prvňáčci, ale i další 
generace dětí mohly vzdělávat ve zdravotně nezávadném a pěkném prostředí. 
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Zájmové kroužky 
 

Nabídka zájmových kroužků, které povedou zaměstnanci školy, ale také dobrovolníci z řad veřejnosti, bude zveřejněna na 
webových stránkách školy. V průběhu září zjistíme zájem žáků a od října činnost kroužků zahájíme. Některé budou 
zpoplatněny (režijní náklady). 
 
 

Změny v personálním obsazení školy 
 

Kompletní přehled zaměstnanců školy najdete na webových stránkách. Uvádím jen aktuální změny k 1.9. Na I.stupni bude 
v V.třídě vyučovat paní učitelka Věra Fišerová, na II.stupni paní Vladimíra Gregorková Vicjanová ( zástup za I.Daňkovou – 
MD). Po rodičovské dovolené nastoupila paní učitelka Linda Kadeřábková ( odešla paní učitelka H.Prošková).  
V letošním roce budou pedagogům pomáhat v jejich práci asistenti. V I.třídě paní E.Šišková, ve II.třídě paní B.Padivá, 
v VI.třídě paní V. Gregorková Vicjanová a v VII.třídě paní V.Jasanská.  
V mateřské škole již od srpna působí na pozici školní asistentky paní Lenka Výborná. 
Za nemocnou paní Janu Srbeckou zastupuje na pozici uklízečky paní Marie Štysová.                 
 
 

Oznámení 
 

V pondělí 18.9. bude vyučování ukončeno po vzpomínkové akci u pomníku padlých přibližně v 9.45 hodin. Provoz ve 
školní družině bude v tento den nastaven podle zájmu rodičů.  

 

Dne 21.9. se bude konat první schůzka rodičů s pedagogickým sborem ve škole. Schůze je spojená s plenární schůzí 
SRPŠ. Konat se bude tradičně v učebně č.13 od 16.00 hodin. Již od 15.30 hodin se uskuteční schůzka rodičů žáků I.třídy 
( učebna č.1). 
Rodiče budou seznámeni s důležitými dokumenty, s plánovanými akcemi, získají informace spojené s organizací školního 
roku. Účast je důležitá, srdečně vás zveme.  
 
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------- 

Luženský hlasatel     Ročník 59       Číslo 9     1. září 2017        Strana 7  

 
 

 

Poděkování 
 

Děkuji jménem svým a všech zaměstnanců školy zřizovateli školy za realizaci tolik potřebných prací na dalším zkvalitnění 
pracovních a vzdělávacích podmínek školy. Děkuji také provozním zaměstnancům školy, kteří ve zhoršených pracovních 
podmínkách v době rekonstrukce WC odvedli kus dobré práce. 
 
 
 

Co nás čeká v září       
 

 

  4.9. slavnostní zahájení školního roku 2017/18     
  6.9. vědecký jarmark – Praha ( VIII. a IX.třída)                
18.9. pietní vzpomínka u pomníku padlých  
21.9. plenární schůze rodičů ( spojená se schůzí SRPŠ )      
 

 
                                                                                                                   M. Pechová 

 

 

 

 

Opravené varhany 
 

 Varhany v Husově sboru v Lužné nebyly instalovány v době vzniku kostela, tedy ve dvacátých letech minulého 
století, ale o  půlstoletí později. V sedmdesátých letech zastával v Lužné funkci faráře Mgr. Rudolf Valenta, který je též 
varhaníkem a varhanářem. Faráři Valentovi se podařilo získat varhany ze zaniklého kostela a následně je postavit v 
Husově sboru v Lužné.  
 Zajímavostí je, že nástroj je starší než kostel. Pochází od známé firmy Josef Melzer v Kutné Hoře, kde byl 
vyroben v roce 1892. (Stejná firma dodávala i varhany do Chrámu sv. Víta v Praze.)  
 To, že se v Husově sboru nacházejí varhany, je zajisté drtivé většině občanů naší obce známo. Málokdo však 
měl možnost je slyšet. Posledních nejméně deset let nebyly schopné provozu. Jednalo se s více varhanáři a jednání 
nebyla jednoduchá. Předběžné odhady nákladů na opravu byly hodně rozdílné a pohybovaly se v řádech statisíců korun. 
Zdálo se, že oprava varhan bude neřešitelný problém, ale nakonec se opravy ujal varhanář Jan Otcovský z Blatna, který 
provedl základní opravy, vyčištění, seřízení a naladění za cenu představující zlomek původních odhadů.  
 Zvuk varhan tradičně patří k životu české vesnice. Od pradávna jej bylo možno slyšet při křtinách, svatbách i 
pohřbech a mnoha jiných příležitostech. Pokud varhany nehrají, je život v obci ochuzen. Uvedení varhan do provozu  pak 
bývá významná událost pro celou obec. Opravený nástroj bude veřejnosti představen na koncertu, který se uskuteční 
pátek 6. října od 18 hodin. Varhanní skladby z období od baroka po současnost zahrají Aleš Nosek, Zdeněk Fencl a 
Zdeněk Sakrýt. Vstupné jako obvykle bude dobrovolné. Na koncert srdečně zveme všechny čtenáře Luženského 
hlasatele.  
 Poděkování patří všem, kdo k zajištění a provedení opravy svým dílem přispěli. Zejména spolku Lužná místo pro 
život. Při této příležitosti je nutno též zmínit ty, kdo finančně podpořili jiné opravy (střecha, venkovní schodiště ap.): 
Středočeský kraj, ministerstvo kultury ČR, obec Lužná, spolek Lužná místo pro život a další. 

Jiří Parkman  
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Rozlosování – podzim 2017 
 

 

 
"A" mužstvo  Krajský přebor  1.B třída 

So   26.8. 17:00 Sparta Lužná  - SK Rakovník B 

Ne     3.9. 17:00 SK Slaný B  - Sparta Lužná  

So     9.9. 17:00 Sparta Lužná  - TJ Unhošť  

So    16.9. 17:00 SK Zlonice  - Sparta Lužná 

So    23.9. 16:30 Sparta Lužná  - Hostouň B 

So    30.9. 16:30 Sparta Lužná - SK Doksy  

So      7.10. 16:00 Sparta Lužná  - Velká Dobrá 

Ne    15.10. 15:30 Jedomělice - Sparta Lužná 

So    21.10. 14:30 Sparta Lužná  -SK Braškov  

So    28.10. 14:00 TJ Mšec -  Sparta  Lužná 

So    4.11. 14:00 Sparta Lužná  - TJ Vraný 

So    11.11. 14:00 TJ Klobuky  -Sparta Lužná 

So    18.11. 13:30 Sparta Lužná - Tatran  B 

    

    Mladší žáci  Okresní přebor 

Ne 3.9. 10:00  Sparta Lužná  - FC 05 Zavidov  

Čt 7.9. 17:00 Sokol  N. Strašecí – Sparta Lužná  

Ne 17.9. 10:00 Sparta Lužná – SK Rakovník B  

So 23.9. 10:00 TJ Slabce- Sparta Lužná  

Ne 1.10. 11:00 FK Kněževes – Sparta Lužná 

Ne 8.10. 10:00 Sparta Lužná – Sokol Mšec 

So 14.10. 10:00 SK Lány – Sparta Lužná 

Ne 22.10. 10:00 Sparta Lužná - FK Hředle 

So 28.10. 10:00 TJ Roztoky-Sparta Lužná 

    
Starší žáci Okresní přebor 

So 2.9. 10:00 TJ Čistá – Sparta Lužná 

So 9.9.. 10:00 Sparta Lužná – FC PO Olešná 

So 16.9. 10:00 ČL Kolešovice – Sparta Lužná 

So 23.9. 10:00 Sparta Lužná – TJ Čistá 

So 30.9. 10:00 FC PO Olešná – Sparta Lužná 

So    7.10      10.00 Sparta Lužná -  ČL Kolešovice 

   
 

Starší žáci Okresní pohár 

So 14.10.  10:00 Sparta Lužná – FCPO Olešná 

So 21.10.  10.00 Sparta Lužná – ČL Kolešovice 

So 28.10. 10:00 TJ Čistá -  Sparta Lužná 
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O čtveru ročních období sousedského soužití  

 
Lužná, 23.7.2017 Svoboda každého z nás končí tam, kde začíná svoboda jiného. 

Stoprocentně to platí ve vztazích sousedských a mnohdy si sami neuvědomujeme, že 
některá naše činnost nepříjemně zasáhla nebo opakovaně zasahuje do životů našich 
sousedů tak, že dříve či později se budou nuceni bránit. Jsou totiž zpravidla opakované 
situace takové intenzity, že nelze ani spravedlivě požadovat zdrženlivost či rezignaci, 
podřízení se, nebo dokonce odstěhování se.  
 
Prvním z mnoha příkladů narušení sousedských vztahů je chov psa, který vydává 
(opakovaně) zvuky buď v průběhu nočního klidu, nebo v průběhu dne ve značné a 
nepříjemné intenzitě, kdy ani v jednom případě evidentně nejde o obranu pozemku, ale 
prostou nevychovanost jak psa, tak majitele.  
 
Druhým příkladem je používání hlučných přístrojů jako např. cirkulárka. Na vsi je to 
relativně běžný domácí pracovní nástroj a většině nečiní problém odhadnout vhodnou 
denní dobu a trvání jejího používání. A pak existuje několik případů, které se neohlížejí na 
sousedy dokonce tak, že si pořídí výkonnější zařízení, které patří spíše na pilu než do obytné oblasti a ohled na sousedy 
jde stranou. Zejména při přípravě topiva (navíc pochybné kvality) na zimu s pocitem oprávněnosti učinit vše k zajištění 
rodinného tepla. Takový pocit může být a bývá ale mylný. 
 
Třetím příkladem je volba otopného systému, jak co se týče druhu topení, tak druhu a kondice topiva. Typicky kotel na 
pevná paliva a kombinace dřeva, dřevotřísky, různého více či méně hořlavého odpadu a uhlí s výsledkem, který v Lužné 
v zimě známe všichni – příkrov smogu z lokálních topenišť, kterému nelze uniknout. Jak je Lužná krásná od jara do 
babího léta, tak je bohužel odpudivá ve studené měsíce, kdy slovy jednoho ze sousedů začíná doslova „chemická válka“ a 
prakticky všichni ven do smogu dříve či později musíme a nelze se tomu vyhnout. 
 
Ve všech případech je na místě se v první řadě nebát pokusit se sousedy o smírnou domluvu, vysvětlení problému a 
projednání možností jak věc řešit. Vždy je na místě vynaložit velkou dávku trpělivosti a pozitivního přístupu. Ale někdy to 
prostě nestačí. Pak nastupují zbytečně sousedské výstupy, křik, někdy naschvály, ostentativní divadelní mračení se přes 
plot a zpravidla při neschopnosti škůdce pochopit svůj díl na situaci nástup policie, přestupkových orgánů a soudů. Zcela 
zbytečně.  
 
Ke zvířatům lze poznamenat, že je-li nevychovaný pes, zpravidla je nevychovaný i majitel. S tím těžko něco udělat a 
záleží na kombinaci ochoty ustupovat poškozeného a neschopnosti sebereflexe škůdce, který nechápe, že zvuk (či hutný 
kouř z kdovíjakého spalovaného materiálu) přestupuje sousedský plot a zmenšuje poškozenému sousedovi životní prostor 
– a když je někdo zahnán do kouta, obvykle se začíná aktivně bránit. O hlučných spotřebičích či hlasitých (túrovaných) 
dopravních prostředcích platí to samé, a čím větší humbuk škůdce způsobí, tím brisknější reakci sousedů může a měl by 
očekávat. Jsme lidé a všechno nejen že nevydržíme, ale nejsme povinni zásahy v míře nepřiměřené i místním poměrům 
strpět tak, jak je psáno v § 1013 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník. Neplatí věta „jste na vesnici, zvykněte si“, 
protože zákon platí i na vesnici. A topení – domnívám se, že pro nikoho z nás včetně lidí odkázaných na důchod nejsou 
nedostupné ekologičtější způsoby topení, než je topení na pevná paliva, a to včetně souvisejících nákladů a zpravidla i o 
něco vyššího účtu za elektřinu, kterou obvykle vyvažuje uživatelský komfort, který by měl být v 21. století běžnější, než 
situace připomínající smradlavou industriální revoluci 19. století. Děláme to přeci v první řadě pro sebe a čistotu svého 
prostředí a učiní-li tak všichni (většina), změní se i zimní podnebí v Lužné. S nadcházející zimou je tak na místě si položit 
otázku, zda chceme, aby byla Lužná i v zimě místem, kde lze bez obav žít a vychovávat děti ve zdravém prostředí, nebo 
ne a s tím riskovat i mezisousedské využití v roce 2017 nových nástrojů, jako je úřední kontrola lokálních topenišť na 
udání se sankcí až 50.000,- Kč podle § 23 zákona č. 201/2012 Sb., o ochraně ovzduší – přece jen je podle mne lepší tyto 
prostředky zavčasu (třeba teď v létě) investovat do ekologičtějšího topení, než do pokut. 
 
Ze své praxe advokáta si tak dovolím doporučit velkou trpělivost a pozitivní snahu o změnu, ale zasahuje-li soused 
opakovaně a nepřiměřeně do užívání našeho vlastního obydlí, pak buďme v mezích zákona rázní, protože jak říkávala 
Margaret Thatcherová, britská ministerská předsedkyně, dobré sousedy dělá bohužel mnohdy dobrý plot.  
 
S přáním všeho dobrého,  
 

Mgr. Ondřej Pecák 
(autor je advokát)  

www.ondrejpecak.cz  
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O čem přemýšlím…. 
 
     Je letní sobotní dopoledne. Jdu nakoupit. Před prodejnou v Lužné II stoupám po rozbitých schodech. Jak dlouho už 
jsou rozbité? Z přerostlých konifer u schodů slyším dětský pláč. Asi tříletý chlapeček se marně snaží dostat své 
poškrábané tělíčko  z houštiny. Nahoře před vchodem do prodejny je přivázaný psík, chlapeček přivázaný nebyl a tak se 
pustil za nějakým barevným papírkem nebo plechovkou do konifer… Dostala jsem ho ven na schody a v prodejně předala 
matce, která zde nakupovala. Nebyla zdejší, zřejmě návštěvnice železničního muzea. Tvářila se dotčeně.  
     Vzpomínám, že před léty byl před prodejnou trávník, v něm několik okrasných keřů. Pak se ale dovezly a zasadily tyto 
„agresivní“ keře, které mají k okrasným keřům daleko, dokážou vyrůst až několik metrů  a v současné době už nekrášlí, 
ale jsou  zvláště pro děti nebezpečné,  jsou semeništěm  nemocí a marné úmorné práce těch, kteří se snaží vnitřek keřů 
zbavit toho, co tam nepatří - prostě vyčistit. 
      Přimlouvala bych se za to, aby současné keře byly vytrhány, na jejich místa byl vysazen opět trávník, který by se 
stříhal současně s dalšími trávníky, které jsou nyní součástí nové úpravy v zatáčce směrem k nádraží. Všimli jste si, jak 
pěkně vypadá úprava před domem pana Daňka? A stačí zelený trávník a několik keřů (např. mochna).  
     Před časem stály před prodejnou lavičky. Proč zmizely? Aby někteří naši spoluobčané přestali tato místa vyhledávat? 
Ale oni zůstávají místům před prodejnou věrni, pro ně má toto místo přímo magické kouzlo. Víme proč. A tak můžeme 
vidět skupinku, jak se opírá o zeď prodejny nebo někteří dokonce posedávají na dlaždicích před prodejnou. Je to nutné? 
Myslím, že kdyby se lavičky vrátily, oni by byli právě ti, kteří by o ně nejlépe pečovali. 
     Lavičky citelně chybějí v jednotlivých ulicích naší osady.  A jsou to právě lavičky, které jsou terčem řádění vandalů. 
Ano, vandalové žijí mezi námi. Jim se například podařilo v poměrně krátké době zničit v novém parčíku u vodárny dvě ze 
tří laviček.  Pokud vandaly znáte, nemlčte. 

                                                                           Božena Lukášová 

 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

TJ Lokomotiva Lužná zve všechny příznivce turistiky na další ročník 
 

RANDÁCKÉHO ŠMAJDU, 
 

který startuje 9. září 2017 mezi 8. a 10. hodinou 
 z hřiště Lokomotivy Lužná (Lužná nádraží). 

 Trasy pěší 13 km + 4 km pro rodiče s kočárky. 
Startovné: 10,-- Kč děti, 20,-- Kč dospělí. 

Odměna: diplom, razítka pochodu, sladká odměna, překvapení. 
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Zrušení místní příslušnosti při podání žádosti o vydání občanského průkazu 

a cestovního pasu 

Potřebujete požádat o vydání občanského průkazu nebo cestovního pasu a nejste právě v místě svého trvalého 

pobytu? 

     Žádost o oba osobní doklady můžete podat u kteréhokoliv obecního úřadu obce s rozšířenou působnosti, 

v Praze u úřadu městských části Praha 1 až 22. Záleží na Vás, který z těchto úřadů si vyberete. Vyhotovený 

osobní doklad Vám předá úřad, u kterého jste podali žádost. 

Předpokládáte, že nebudete moci převzít občanský průkaz nebo cestovní pas u úřadu, u kterého jste požádali 

o jeho vyzvednutí? 

     Občanský průkaz nebo cestovní pas můžete převzít u jiného obecního úřadu obce s rozšířenou působností, který 

si zvolíte při podání žádosti. Za převzetí občanského průkazu nebo cestovního pasu u jiného úřadu zaplatíte správní 

poplatek 100 Kč. POZOR – to neplatí, jedná-li se o převzetí cestovního pasu vydaného ve zkrácené lhůtě 6 

pracovních dnů. V tomto případě můžete cestovní pas převzít pouze u úřadu, u kterého jste podali žádost o jeho 

vydání. 

 

Aktivní záloha ČR 

Rád bych touto cestou oslovil občany Vaší obce o zvážení vstupu do řad Aktivní zálohy 15. ženijního pluku. Obecné 

informace o Aktivní záloze ČR, respektive Aktivní záloze 15. ženijního pluku, naleznete na internetových stránkách. 

V případě zájmu o službu v těchto složkách je možné kontaktovat určená Krajská vojenská velitelství (KVV) nebo 

níže uvedené kontakty. 

Oficiální web Aktivní záloha AČR:   www.aktivnizaloha.armady.cz 

Zástupce velitele Záchranné roty AZ 151. žp: zraz151zpr@gmail.com 

Tiskový a vinformační důstojník 15. žp:  973 307 011 

Pracovník štábu 15. žp – oblast AZ:  973 307 377 

Plukovník gšt. Ing. Jiří Lustyk 

15. ženijní pluk 

http://www.aktivnizaloha.armady.cz/
mailto:zraz151zpr@gmail.com
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
 
 
 
 
V měsíci září 2017 oslaví významná životní jubilea: 
 

Eva Vachtlová, Jiří Záhora, Amálie Fraňková, Irena Barošová, Jaroslava Žikešová, Jiřina Alscherová, Kamila Dittrichová, 
Hana Runzová, Milan Vojtek, Jan Lukáš 
 

Všem jubilantům srdečně gratulujeme 
 
 
 

Narození 
 

13.07.2017 se narodil Petr Marušík, Čejkovka 
25.07.2017 se narodila Miroslava Krňáková, Spojovací 
02.08.2017 se narodil Nikolas Horna, 9. května 
02,08. 2017 se narodil Patrik Sábo, Masarykovo náměstí 

 
 

Poděkování 

 
 

Děkuji Obci Lužná a jejím zástupkyním, paní M. Váňové a paní H. Fraňkové, za přání a dárek k mým 80. narozeninám. 
Děkuji též MŠ  a ZŠ Lužná, i bývalým kolegům a kolegyním ze školy a všem ostatním kamarádům za přání a dárky. Zvlášť 
děkuji svým žákům, kteří opustili luženskou školu v roce 1971 a uspořádali pro mne milé společné setkání. 

Oldřich Pavlíček 
 

Děkuji členkám komise pro občanské záležitosti Obce Lužná za přání k mému životnímu jubileu. 
Rostislav Lněníček 

 
 

 
Děkujeme OÚ, komisi pro občanské záležitosti, paní Aničce Falbrové a Táně Ambrůžkové, a dalším přátelům a známým 
za blahopřání a dárky k mým narozeninám. 

Josef Svoboda 
 

 
Děkuji komisi pro občanské záležitosti, paní Táně Ambrůžkové a Aničce Falbrové, za přání a dárek k mým narozeninám. 

Jiří Vait 
 

 
 
 

 

Otevírací doba sběrného místa Lužná /dvůr u zdravotního střediska/ 

od 1.6.2017 do 30.9.2017 bude sběrné místo otevřeno 

 každou středu od 15.00 hod. do 19.00 hod a 

 každou sobotu od 8.00 hod. do 14.00 hod. 

 
 

 
_______________________________________________________________________________________________ 

Luženský hlasatel  - zapsán do evidence periodického tisku pod evidenčním číslem MK ČR E 15687.  
Vydává Obec Lužná, 

 IČO: 00244031, Masarykovo nám. 89, 270 51 Lužná, tel. 313537881, ID DS: iwzbcvp. 
Příspěvky lze posílat na e-mail:  kasparova@luzna.cz, nebo luzna@luzna.cz. Uzávěrka vždy 25. v měsíci. 

Počítačové zpracování Alena Kašparová. Redaktorka školní stránky Mgr. Jaroslava Adamírová. 
Příspěvky se neupravují. 

Distribuce: Prodejna Jednoty,  Večerka , Smíšené zboží.  
Toto číslo vyšlo dne 1. září 2017 nákladem 350 výtisků 

mailto:luzna@luzna.cz

